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RÈF.ERENDUM Duidelijk 'nee' tegen plan Roomburgerpark, maar wat nu? 
\ 

'Een gedenkwaardig moment' 
'' We vinden het 

belangrijk dat 
bewoners ook 
nu met elkaar in 
gesprek blijven 

Het klinkende 'NEE' bij 
het Leidse referendum 
over het Room burger-· 
park is bij de. tegenstan- 

• ders met luid gejuich 
onthaald. ,,We hadden 
verwacht dit te winnen, 
• maar gehoopt op een 
duidelijke overwinning. 
Dat is het geval", zegt 
'Vriend van het Room 
burgerpark' BeJ,t Stemer- 

. dink. 

Gertjan van Geen 
en Loman Leefmans 

Lelden ■ Donderdagochtend 
maakte burgemeester Henri Lenfe- · 
rink bekend, dat een kleine zeventig 

• procent van e stemgerechti den 
· zich tegen het pJan voor het Room 
burgerpark verzet. Stemerdink: 
"Dat maakt het acceptabeler dan als 
het een close call was geweest. Dan 
was er spanning gebleven." Vanwe 
ge de duidelijke uitslag hebben de 
coalitiepartijen D66, GroenLinks en 
PvdA ook in de loop van de dag ook 

• hun verlies toegegeven. Zijn zullen 
+' het plan ook niet lal)jer steunen. 

Ook bij Jeroen Birille, die met zijn 
echtgenote het initiatief nam tot het 
referendum, viel .na maanden cam 
pagne voeren een last van de schou 
ders na het aanhoren van de uitslag. 
,,Het was een gedenkwaardig mo 
ment. Vanaf de aanvraag heb ik het 
gevoel gehad dat het kans van succes 
had, maar je weet het natuurlijk 
nooit." 
Dat het zo'n duidelijk 'nee' is ge 

worden, moet een doorslaggevend 
signaal aan de gemeenteraad zijn, 
denken beiden. Birnie: ,,Als je net 
aan de opkomst en de meerderheid 
haalt, blijft er twijfel welkekant het 
project opgaat. Dit is heel goed voor 
het vervolg. De raad is nu aan zet." 
Op donderdag 8 april behandelt de 
gemeenteraad de volksraadpleging. 
Hoewel het een raadgevend referen 
dum betreft, is het volgens het duo 
uitgesloten dat de lokale politici de 
keuze van het volk naast zich neer 
leggen. 

Kunstgrasveld 
Hoofdonderdeel van het totale in 
richtingsplan was een vierde kunst 
grasveld voor hockeyclub Room 
burg. Dat zou ten koste gaan van het 
groen in het park. Hoewel de ge 
meente compenserende maatrege 
len beloofde, vonden die geen gena 
de in de ogen van de tegenstanders. 
De voorstanders benadrukten ook 
de nieuwe inrichting van het school-· 
plein voor de Lorentzschool en ver 
keersmaatregelen daarnaast, maar 
die argumenten werden nooit door 
slaggevend. Stemerdink: ,,Er waren 

Het Roomburgerpark daags na het referendum. 

best goede elementen in het plan, 
zoals het schoolplein vergroenen, 
maar het ging om het geheel. En met 
het belangrijkste onderdeel (het 
hockeyveld, red.) waren we het niet 

· eens. De groen verbetering mogen ze 
best doorvoeren. En ik hoop dat de 
hockeyclub op een andere manier 
invulling kan geven aan de wen 
sen." 
Birnie: ,,Als je de verkeersveilig 

heid rond de school en de kinderop 
vang wilt verbeteren, doe dat dan 
gewoon. Ook ik ben een voorstander 
van het opknappen van het school 
plein, maar dat staat los van het park 
en het hockeyveld. Als huisarts ben 
ik ook voor sporten. We zijn in de 
omgeving gelukkig ruim voorzien 
van hockeyclubs op fietsafstand. 
Maar blijf van de schaarse natuur en 
een supermooie, veilige, wijkover 
stijgende speeltuin af." 

Roomburg 
Bas Pietersen, voorzitter van hoc 
keyclub Roomburg, slikte donder 
dagochtend een bittere pil weg, 
maar reageerde positief. ,,We moe 
ten de tegenstanders feliciteren met 
hun gewonnen referendum. Het 

was een lange strijd." 
De gemoederen in de Professoren 

wijk liepen soms hoog op en Pieter 
sen roept op tot het begraven van de 
strijdbijl tussen voor- en tegenstan 
ders. ,,Het heeft sommige families 
geen goed gedaan. Het is tijd om alle 
posters weg te halen en weer met de 
buren te gaan praten." 
Pietersen is benieuwd wat de ge 

meenteraad van de uitslag maakt. 
"Ook al is het advies negatief, de 
vraagstukken blijven bestaan, wat 
betreft sport en het schoolplein. De 
raad moet leiderschap tonen en dat 
kan op verschillende manieren. Het 
voorstel wijzigen op de punten die 
nodig zijn, of een ander plan ma 
ken." 

Binnenhet Roomburgbestuur is 
nog niet vergaderd over wat te doen 
bij een nederlaag. ,,Ik ben ervan 
overtuigd dat vrijwel raadsbreed de 
noodzaak van uitbreiding ingezien 
wordt. Er is voor ons nergens plek 
en ruimte om naartoe te verhuizen. 
De vraag naar sport neemt toe in Lei 
den, omdat er de komende jaren 
flink bijgebouwd gaat worden. Mij 
past verder bescheidenheid. Ik kan 
alleen zeggen dat we constructief 

FOTO TACO VAN DER EB 

zullen blijven meedenken." . 
De Socialistische Partij behoorde 

binnen de lokale politiek tot de fel 
ste tegenstanders van de Roombur 
gerparkplannen, en kraait nu dus 
ook het hardst victorie. 'De Leidse 
SP feliciteert alle inwoners van Lei 
den met deze mooie uitslag! Dat be 
tekent dat het park blijft zoals het 
is', zo staat in een schriftelijke ver 
klaring. ,,Dit is een overwinning van 
de natuur en de biodiversiteit'', vult 

· SP-raadslid Ries van Walraven aan. 
,,Bovendien wordt 4,4 miljoen be 
spaard, geld dat beter aan armoede 
bestrijding en zorg kan worden be 
steed." 
Monumentenstatus 
Nu het momentum daar is, wil de SP 
dat Leidse parken een soort monu 
mentenstatus krijgen, waardoor een 
herhaling van de slepende kwestie 
Roomburgerpark ook elders voor 
komen kan worden. Een voorstel 
volgt binnenkort. 
De Partij voor de Dieren protes 

teerde ook tegen het wijksportpark 
plan en is nu dus even blij als qpge 
lucht. ,,Leiden heeft zich uitgespro 
ken vóór de stadsnatuur en vóór het 

behoud van bomen", aldus raadslid 
Martine van Schaik. ,,Wij zien de uit 
slag echt als breed gedragen uiting 
voor groen en natuur in een overvol 
le stad." 
Wethouder Paul Dirkse (D66) 

maakte woensdag een avond met 
genllell,i:;de.g_el(.ode do . · · 
tij won, zijn plan sneuvelde. ,.Dit is 
een duidelijke uitslag", meldt hij. 
,,Het toont eens te meer hoe com 
plex het is om in de schaarse ruimte 
functies als groen, sport en spelen te 
verbinden." 
Ondanks het verlies ziet de wet 

houder lichtpuntjes, zoals eengrote 
betrokkenheid in de buurt "We vin 
den het belangrijk dat bewoners ook 
nu met elkaar in gesprek blijven 
over ontwikkelingen in hun wijk. 
Daar dragen we als college graag aan 
bij." 

Saamhorigheid 
CDA'er Joost Bleijie zit dat anders. 
Het volgens hem onnodige referen 
dum 'heeft diepe sporen nagelaten 
in wijk. Buren kijken elkaar met de 
nek aan. In grote delen van onze 
stad is de sfeer totaal verpest dankzij 
dit referendum. De Leidse saamho 
righeid heeft een flinke klap gekre 
gen.' 
Een nieuw hockeyveld komt er 

dus niet, maar een opknapbeurt kan 
het park en directe omgeving best 
gebruiken. Of dat nu gebeurt, weet 
niemand. En dat is precies het di 
lemma waar met name de VVD voor 
waarschuwde. Raadsleden Maaike 
van Vliet en Maarten Dirkse waren 
dan ook fel tegen een referendum. 
:r;>;it kostte veel geld en loste niets op, 
want volgens de liberalen moet er 
uiteindelijk met het park tóch wat 
gaan gebeuren. 
'Het gebrek aan lef van D66, 

GroenLinks en PvdA om een keuze 
vóór extra sportruimte in het park 
te maken, heeft ertoe geleid dat de 
tegenstanders met het referendum 
zijn weggelopen', zo concluderen de 
twee raadsleden. Dirkse meldt later 
nog via Twitter: 'Voor diegenen die 
nog twijfelen of het onzin was om 
de hele stad een oordeel over een 
.klein wijkpark te vragen: ja, zoals 
voorspeld, dat was onzin.' 


